
Zápis ze 188. zasedáńı AS MFF UK dne 5. prosince 2012

Př́ıtomni: T. Bártlová, C. Brom, Z. Drozd, R. Grill, J. Hric, M. Johanis, K. Kolář, M. Kopecký, P. Krtouš,
P. Kučera, K. Kuncová, J. Michálek, J. Pešička, M. Posṕı̌sil, P. Pošta, M. Prokešová, T. Roskovec, J. Šejnoha,
P. Valtr

Hosté: A. Havĺıčková, J. Kratochv́ıl, D. Lanková, A. Ĺıska, M. Rokyta, M. Vyšinka

Omluveni: J. Buĺın, J. Doleǰśı, S. Krýsl, J. Spurný

Nepř́ıtomni: S. Stehno

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:14. Zasedáńı ř́ıdila T. Bártlová.

R. Grill požádal o zařazeńı bodu Informace o jednáńı ekonomické komise do programu za bod Projednáńı
návrh̊u změn vnitřńıch předpis̊u UK.

J. Michálek požádal o zařazeńı bodu Informace o návrhu změny statutu MFF UK a Volebńıho a jednaćıho řádu
před bod Projednáńı návrh̊u změn vnitřńıch předpis̊u UK.

Program včetně provedených změn byl schválen tichým souhlasem.

Schváleńı zápis̊u ze 187. zasedáńı

Zápisy ze zasedáńı byly schváleny ve smyslu vznesených připomı́nek.

Hlasováńı: 16-0-1.

1. Změna delegace AS MFF UK do konkurzńı komise

T. Bártlová uvedla, že jako delegát AS MFF UK do konkurzńı komise pro matematickou sekci byl při předchoźım
zasedáńı AS MFF UK zvolen J. Spurný a jeho náhradńıkem J. Buĺın. Protože se zvolený delegát i náhradńık
nemohou z pracovńıch nebo zdravotńıch d̊uvod̊u jednáńı konkurzńı komise dne 6.12.2012 zúčastnit, T. Bártlová
navrhla P. Poštu jako delegáta AS MFF UK na toto jednáńı.

Hlasováńı: 16-0-1.

Děkan fakulty J. Kratochv́ıl následně potvrdil, že P. Pošta se jako delegát AS MFF UK může jednáńı konkurzńı
komise dne 6.12.2012 zúčastnit.

2. Informace vedeńı fakulty

a) J. Kratochv́ıl uvedl, že proběhlo několik propagačńıch akćı. V Košićıch proběhl veletrh PRO EDUCO & PRO
JOB, kterého se z př́ıtomných zúčastnili M. Rokyta a T. Bártlová.

b) Proběhl také Den otevřených dveř́ı, na kterém se výrazně pod́ılel M. Vlach. Zúčastnilo se jej cca 550 zájemc̊u
či host̊u.

Byl vznesen dotaz, č́ım byl zp̊usoben nár̊ust př́ıtomných návštěvńık̊u na Dnu otevřených dveř́ı. A. Havĺıčková
uvedla, že letos dorazilo výrazně v́ıce lid́ı na odpoledńı program, cca 350, což je oproti cca 50 lidem v předchoźıch
letech velký rozd́ıl. Na dopoledńım programu pak nebyly jako obvykle převážně tř́ıdy s učiteli, ale samostatné
skupinky. M. Rokyta uvedl, že jej zaujalo, že nejvyšš́ı počet návštěvńık̊u (550) byl kolem jedenácté dopoledne.
Úvodńı přednáška se mu pak zdála př́ılǐs dlouhá a možná někoho odradila. Dal ke zvážeńı zač́ınat akci o něco
později. J. Kratochv́ıl souhlasil, že odborná přednáška by mohla být kratš́ı, ale na druhou stranu zahrnovala
vhodným a nenásilným zp̊usobem informatickou, fyzikálńı i matematickou část. M. Rokyta souhlasil, že šlo
o atraktivńı téma, ale přesto by uv́ıtal přednášku o něco kratš́ı. J. Kratochv́ıl tlumočil postřeh M. Vlacha, že
dorazilo též několik student̊u z Košic, kteř́ı se předt́ım zúčastnili veletrhu Educo. M. Rokyta postřeh potvrdil.

K. Kolář uvedl, že 41 středoškolák̊u se zúčastnilo akce Týden s aplikovanou fyzikou, který prob́ıhal letos formou
poznávaćıho zájezdu po zaj́ımavých mı́stech spojených s technikou po Německu a Švýcarsku a konal se v termı́nu
29.11.2012 – 4.12.2012. Účastńık̊um této akce byla nab́ıdnuta možnost zař́ızeńı přenocováńı v Praze den před
akćı, aby se mohli zúčastnit Dnu otevřených dveř́ı MFF UK. Tuto možnost využila část účastńık̊u akce a uv́ıtali
ji zejména účastńıci ze Slovenska.

J. Šejnoha dodal, že se k němu dostaly informace, že při rozdáváńı leták̊u u vchodu občas drhlo poskytováńı
daľśıch informaćı a též přǐsly postřehy na neprofesionálńı vystupováńı několika organizátor̊u. Zopakoval též
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postřeh diskutovaný již dř́ıve, že u přij́ımaćıho ř́ızeńı (ṕısemky) občas asistuj́ı neupraveńı lidé, kteř́ı mohou
potenciálńı uchazeče odradit. T. Bártlová některé postřehy potvrdila.

c) Proběhla prezentace nového studijńıho programu v angličtině v refektáři na Malé Straně. Zúčastnili se
nejméně 2 velvyslanci osobně, prezentaci navšt́ıvilo také četné zastoupeńı daľśıch ambasád a také firem. Na
projektu se opět výrazně pod́ılel M. Vlach.

d) V současnosti se chýĺı ke konci jednáńı s Fullbrightovou komiśı o mı́stě hostuj́ıćıho profesora. Př́ı̌st́ı týden
bude jednat správńı rada Fullbrightovy komise a při kladném vyjádřeńı poté p̊ujde smlouva k podpisu na RUK.

e) Na minulém senátu se diskutovalo, zda je možné na výplatńıch páskách uvádět zdroje, z jakých je pracovńık
placen. Tento záměr bude pravděpodobně realizován již od ledna 2013. Podobná situace byla diskutována
u stipendíı, kde se však vhodné řešeńı ještě nepodařilo nalézt.

f) Od univerzitńıho kancléře došla zpráva, že odeslal odpověd’ na žádost o zveřejněńı některých materiál̊u
týkaj́ıćıch se MFF UK. Poskytl informaci, že RUK zaujal stanovisko shodné s postojem fakulty.

g) Byl posuzován návrh, aby refektář na Malé Straně byl vybaven klav́ırem. Podařilo se nalézt řešeńı, se kterým
vyslovil souhlas architekt, nicméně definitivńı rozhodnut́ı zat́ım vydáno nebylo.

h) M. Posṕı̌sil zmı́nil již dř́ıve diskutovanou otázku nedávno vzniklé Studentské organizace MFF UK. J. Kra-
tochv́ıl a M. Rokyta uvedli, že tuto záležitost řeš́ı kancléř. J. Michálek uvedl, že zakladatele by jako studenta
MFF UK bylo možné oficiálně předvolat, ale dle informaćı M. Vyšinky již zanechal studia.

3. Ustanoveńı pozice proděkana pro public relations (PR) a reorganizace aktivit (PR)

J. Kratochv́ıl uvedl, že má nově vzniknout odděleńı Mediálńı komunikace. Byl publikován inzerát v MF Dnes
s uzávěrkou přihlášek 13. prosince 2012 na jednoho pracovńıka tohoto odděleńı. Náplň nového odděleńı by měla
být péče o fakultńı webové stránky, kontakt s médii a propagace studia v angličtině. Stávaj́ıćı Odděleńı pro vněǰśı
vztahy a propagaci (OVVP) by mělo být též pośıleno o řádově p̊ul úvazku kv̊uli intenzivněǰśı péči o alumni.
Obě odděleńı – Mediálńı komunikace a OVVP – by měla spadat pod nově jmenovaného proděkana pro public
relations (PR), kterým by děkan J. Kratochv́ıl rád jmenoval M. Vlacha. J. Kratochv́ıl stručně shrnul historii
hledáńı vhodného kandidáta a dodal, že jeho osobńı prezentace proběhla na minulém

”
senátorském čaji“.

T. Roskovec tlumočil stanovisko SKAS, která návrh děkana uv́ıtala.

J. Šejnoha uvedl, že na
”
senátorském čaji“M. Vlach prezentoval svoje vize pro daľśı fungováńı PR a navrhl,

zda by se M. Vlach mohl – po svém př́ıpadném jmenováńı – zúčastnit některého budoućıho jednáńı senátu. J.
Kratochv́ıl poznamenal, že pokud M. Vlach uskutečńı po svém ustanoveńı do funkce alespoň polovinu svých
viźı, p̊ujde o velký krok vpřed. Uvedl také, že se jistě některého př́ı̌st́ıho zasedáńı rád zúčastńı.

T. Bártlová uvedla, že AS MFF UK v́ıtá zř́ızeńı funkce proděkana pro PR a věř́ı, že svou funkci bude vykonávat
dobře.

J. Pešička, Z. Drozd, R. Grill a A. Havĺıčková uvedli, že s M. Vlachem maj́ı osobńı a velmi pozitivńı zkušenosti.
P. Valtr uvedl, že vize M. Vlacha prezentované na čaji považuje za dobré.

Usneseńı: AS MFF UK v́ıtá ustanoveńı M. Vlacha na pozici proděkana pro public relations a
bere návrh děkana se souhlasem na vědomı́.

Hlasováńı: 19-0-0.

J. Kratochv́ıl opustil zasedáńı v 18:53.

4. Schvalováńı návrhu na rozděleńı hospodářského výsledku

D. Lanková uvedla návrh děkana na rozděleńı hospodářského výsledku a předpis obsahuj́ıćı limit, jaký fakulta
může rozdělit. Bylo navrženo převést celý tento limit v částce 5.206.668,- Kč do Fondu rozvoje investičńıho
majetku a prezentováno od̊uvodněńı tohoto návrhu.

K. Kuncová opustila zasedáńı v 18:59.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje návrh děkana na rozděleńı hospodářského výsledku.

Hlasováńı: 18-0-1.

5. Projednáńı návrh̊u změn vnitřńıch předpis̊u UK

T. Bártlová uvedla, že 20. listopadu byl rektorem UK předložen návrh změn vnitřńıch předpis̊u UK. Jednotlivé
fakulty pak byly požádány o připomı́nkováńı těchto návrh̊u.
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J. Michálek se vyjádřil k čl. 5 změny statutu. Stručně shrnul, čeho se navrhovaná změna týká. Namı́sto stručného
vymezeńı o dbáńı dobrého jména univerzity nyńı čl. 5 obsahuje výčet, co se rozumı́ porušeńım této povinnosti.
J. Michálek uvedl, že alespoň polovina vyjmenovaných bod̊u nezakládá d̊uvod k porušeńı zmı́něné povinnosti.

Uvedl také, že v současnosti, pokud se někdo dopust́ı obdobného jednáńı, jde o protiprávńı čin, který lze u stu-
denta projednávat před disciplinárńı komiśı a u pracovńıka postihovat v rámci pracovně-právńıho vztahu. V té
souvislosti posléze dodal, že u zaměstnanc̊u je postih v současné době zcela dán rozhodnut́ım jeho nadř́ızeného,
zaměstnanec nemá možnost relativně nezávislého přezkoumáńı před disciplinárńı komiśı.

Některé věci jsou i v nové úpravě vymezeny vágně, např. podvodné nebo jiné nekalé jednáńı nebo např. kdo
opětovně porušuje základńı pravidla mezilidských vztah̊u. Některé se netýkaj́ı dobrého jména univerzity, např.
v př́ıpadě bodu o poškozováńı majetku univerzity.

Dále uvedl, že pokud bude vnitřńı předpis mı́t podobu opatřeńı rektora, pak nemuśı j́ıt dle platných obecných
právńıch předpis̊u o vnitřńı předpis fakulty, a tud́ıž by k němu disciplinárńı komise neměla při př́ıpadném ř́ızeńı
přihĺıžet.

Na závěr uvedl, že souslov́ı uvedené v bodu a) – v souvislosti se svým postaveńım nebo členstv́ım v akademické
obci – by mělo být společné i pro všechna ostatńı ustanoveńı tohoto článku.

T. Roskovec reagoval, že v́ıtá, že je v článku odkaz na všechny členy akademické obce, od zaměstnanc̊u až po
studenty.

J. Pešička se zeptal, kdo podává návrh. J. Michálek odvětil, že návrh předkládá rektor. J. Pešička uvedl, že
mnoho pojmů v návrhu je skutečně vágńıch a že by ke zodpovědnému posouzeńı konkrétně tohoto článku bylo
nutno znát v něm zmı́něný etický kodex, jehož vznik se předpokládá.

P. Krtouš uvedl, že materiály i jemu připadaj́ı málo explicitńı.

J. Šejnoha k tomu podotkl, že na jiné fakultě UK byl př́ıpad dvou akademických pracovńık̊u, kteř́ı se navzájem
nařkli z plagiátorstv́ı.

Uvedl také, že čas, který je dán k zodpovědné diskusi o předložených návrźıch, je de facto velmi krátký.

J. Šejnoha také vznesl dotaz, zda existuje stanovisko UK k použ́ıváńı jej́ıho znaku jako součást́ı znaku MFF UK,
protože použ́ıváńı znaku bude nově upraveno. A. Havĺıčková uvedla historické souvislosti a že změny mohou
souviset s př́ıpravou na přechod pod jednotný vizuálńı styl UK. Zároveň uvedla, že nová úprava umožňuje UK
nař́ıdit fakultám jednotný vizuálńı styl. Dodala však také, že problém byl diskutován s RUK při nedávné obnově
ochranné známky (týkaj́ıćı se fakultńıho znaku). P. Krtouš podpořil J. Šejnohu, že by bylo dobré znát konkrétńı
stanovisko UK k tomuto potenciálńımu problému.

M. Rokyta doporučil, aby senát sladil své názory s vedeńım fakulty a finálńı stanovisko šlo na RUK jedno,
jménem děkana fakulty. J. Šejnoha dodal, že historicky obvyklý postup byl, že vedeńı připravilo návrh, který
senát posléze posvětil.

K. Kolář se dotázal k zavedeńı nového typu (vědeckého) stipendia, na které se zároveň zavád́ı limit. M. Rokyta
uvedl, že v návrhu změn stipendijńıho řádu nejsou v souvislosti s limity na výzkumná stipendia dobře formu-
lovány limity na stipendia ze SVV. Dále také neńı zohledněno např́ıklad opatřeńı rektora č. 13/2012, kterým
byly zvýšeny limity pro stipendia na Univerzitě Karlově. J. Šejnoha uvedl daľśı své d́ılč́ı připomı́nky k návrh̊um
změn ve stipendijńım řádu.

J. Šejnoha na závěr uvedl pochybnosti o kvalitě př́ıpravy změn, které měńı zcela základńı dokumenty UK.

J. Michálek uvedl, že je naopak pozitivńı změnou, že materiály byly v̊ubec předloženy fakultám k projednáńı.

Usneseńı: AS MFF UK vyjadřuje vážné pochybnosti o návrźıch změn Statutu UK a daľśıch
dokument̊u dle návrhu rektora.

Hlasováńı: 18-0-0.

Usneseńı: AS MFF UK žádá vedeńı MFF UK, aby připravilo stanovisko fakulty k tomuto návrhu.

Hlasováńı: 18-0-0.

M. Rokyta vyzval AS MFF UK k zaśıláńı konkrétńıch připomı́nek kolegiu děkana. Zpracováńım připomı́nek
senátu byl pověřen J. Michálek, připomı́nky je doporučeno zaśılat do 10. prosince 2012.

Dodatek: Stanovisko fakulty muśı být předloženo 4. ledna 2013, tedy ještě před př́ı̌st́ım zasedáńım AS MFF UK,
které bylo naplánováno na 9. ledna 2013. Proto bylo navrženo, aby o schváleńı stanoviska připraveném vedeńım
fakulty bylo rozhodnuto Předsednictvem AS MFF UK a toto rozhodnut́ı bylo předloženo k potvrzeńı AS MFF
UK na př́ı̌st́ım zasedáńı.

Př́ıpadné pozměňovaćı návrhy (které předkládaj́ı členové AS UK) muśı být předloženy až po př́ı̌st́ım zasedáńı
AS MFF UK, do 11. ledna 2013. Je tud́ıž možné vést diskusi i na př́ı̌st́ım zasedáńı AS MFF UK a př́ıpadně
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doporučit zástupc̊um fakulty v AS UK předložeńı pozměňovaćıch návrh̊u.

6. Informace o jednáńı ekonomické komise

R. Grill uvedl, že na minulém zasedáńı se vedla diskuse o podobě závěrky. Ekonomická komise na zasedáńı 21.
listopadu 2012 jednala o řešeńı problému, posléze vstoupila v jednáńı také s vedoućı hospodářského odděleńı D.
Lankovou a kolegiem děkana.

R. Grill uvedl, že manažerské účetnictv́ı může být vybudováno podle potřeb fakulty a neńı povinnost jej
zveřejňovat.

R. Grill předložil návrh tabulek manažerského účetnictv́ı, které by bylo předkládáno senátu. Na následném
jednáńı s tajemńıkem fakulty A. Ĺıskou a vedoućı hospodářského odděleńı D. Lankovou bylo potvrzeno, že tato
podoba vyhovuje všem stranám.

J. Pešička uvedl, že předkládané manažerské účetnictv́ı bude obsahovat rozpad na veškeré zdroje, rozdělené na
rozpočtové a mimorozpočtové.

D. Lanková doplnila, že po dohodě byl zvolen název předkládaných výkaz̊u Vybrané ukazatele, nebot’ nejde
o kompletńı účetnictv́ı.

A. Ĺıska uvedl, že byl osloven děkan fakulty s návrhem sch̊uzky ve složeńı tajemńık, vedoućı hospodářského
odděleńı, předseda EK a děkan. Sch̊uzka se sice nakonec neuskutečnila, ale děkan fakulty J. Kratochv́ıl předběžně
vyjádřil s podobou předkládaných materiál̊u souhlas.

P. Krtouš uv́ıtal tento zp̊usob řešeńı. Dotázal se J. Michálka, zda tento zp̊usob vyhovuje legislativně. Ten uvedl
a D. Lanková posléze upřesnila, že zákon ukládá univerzitě zveřejňovat výročńı zprávu o hospodařeńı, která
obsahuje povinně zveřejňované finančńı ukazatele.

Co se týče potenciálńı žádosti o informace, u každé se posuzuje, zda spadá pod některý d̊uvod uvedený v zákoně,
kdy je možné poskytnut́ı informace odmı́tnout. Na dotaz J. Pešičky D. Lanková uvedla, že fakulta hospodař́ı
s veřejnými prostředky, a tud́ıž pravděpodobně nespadaj́ı pod obchodńı tajemstv́ı (s výjimkou dar̊u, které by
měly být alespoň anonymizovány).

J. Šejnoha dal ke zvážeńı ekonomické komisi, zda by nesledovala ukazatele, které by dokládaly např. nakolik jsou
ty či ony aktivity pro fakultu výhodné apod. J. Pešička uvedl, že množstv́ı takových ukazatel̊u je ekonomickou
komiśı sledováno (př́ınos studenta, doktoranda, publikace apod.). R. Grill uvedl, že potřebné ukazatele jsou k
dispozici bez větš́ı práce s předloženými dokumenty. D. Lanková k tomu krátce komentovala rozd́ıly mezi hos-
podařeńım firmy a veřejné školy. J. Pešička uvedl, že ekonomická komise sleduje také efektivitu vynakládaných
prostředk̊u, např. poměr náklad̊u na provoz úředńıho aparátu ku celkovým př́ıjmům fakulty (a dodal, že tento
poměr se dlouhodobě zlepšuje).

R. Grill vyslovil apel na kolegium děkana, aby byly co nejdř́ıve předloženy zásady tvorby rozpočtu. M. Rokyta
odvětil, že apelaćı se kolegium bude zabývat v nejbližš́ı době.

7. Informace o návrhu změny statutu MFF UK a Volebńıho a jednaćıho řádu

J. Michálek připravil návrh změn vzhledem k záměru prodloužit volebńı obdob́ı člen̊u Studentské komory na 2
roky (ze současného jednoletého obdob́ı).

Legislativńı komise k tomuto návrhu zasedat pravděpodobně nebude. J. Michálek plánuje zaslat návrh děkanu
fakulty, který je podle zákona jediným možným předkladatelem obdobných změn. Vedl diskusi také se zástupci
fakulty v AS UK, kteř́ı vznesli připomı́nky k současné neuspokojivé podobě mechanismu povoláváńı náhradńık̊u
za studentské senátory ve specifickém př́ıpadě, že úspěšně dokonč́ı studium a přestanou tak být na nějakou dobu
studenty, než nastouṕı do navazuj́ıćıho programu.

J. Michálek též poukázal, že v návrhu je reflektován také návrh na změnu organizace voleb, který již byl
Legislativńı komiśı projednáván.

Navrhuje se též zrušeńı možnosti senátora odvolat, nebot’ tato možnost neńı v předpisech dobře upravena.

J. Michálek uv́ıtá připomı́nky k návrhu. Po předložeńı děkanem by uv́ıtal dvoj́ı čteńı dle platného jednaćıho
řádu.

Př́ı̌st́ı volby by po schváleńı změn již měly prob́ıhat podle nového řádu. Polovina student̊u by byla volena na
dvouleté obdob́ı, polovina na jednoleté obdob́ı, návrh obsahuje i stanoveńı těchto polovin.

M. Rokyta se zeptal, zda jde o jediné podstatné změny. J. Michálek odvětil kladně. Z technických změn ještě
uvedl, že návrh obsahuje zrušeńı formulaćı

”
může“a nahrazuje je formulacemi ve smyslu

”
muśı“.
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J. Michálek apeloval, aby návrh byl děkanem předložen již na př́ı̌st́ım zasedáńı AS MFF UK, aby bylo možné
dodržet veškeré termı́ny.

P. Valtr se dotázal, zda ve SKAS panuje shoda na předložených změnách. J. Michálek uvedl, že na předložených
návrźıch se SKAS shodl jednomyslně.

8. Různé

RVŠ

P. Krtouš hovořil o sněmu vysokých škol, kde vystoupil ministr školstv́ı a daľśı významné osobnosti.

a) Rozpočet na rok 2013. Rozpočet pravděpodobně dopadne lépe, než se čekalo. Pravděpodobně p̊ujde na VŠ
kolem 22 mld. Kč, budou se možná posilovat neinvestičńı výdaje.

b) Prob́ıhá př́ıprava novely zákona o VŠ. Neměla by zahrnovat školné. P. Krtouš zmı́nil, že harmonogram
schvalováńı je poměrně šibeničńı (do konce roku připomı́nkováńı, v lednu zasedáńı poradńıch orgán̊u, koncem
ledna paragrafované zněńı, koncem března schvalováńı vládou). Připomı́nky je tud́ıž dobré vznášet, pokud
možno, okamžitě.

K otázce nových akreditaćı uvedl, že bude zř́ızena Národńı akreditačńı agentura. Forma institucionálńı akre-
ditace bude preferována, na základě posouzeńı kvality lidských zdroj̊u a činnosti. Byla by též pravděpodobně
možná nižš́ı, speciálńı akreditace studijńıch programů.

Habilitačńı ř́ızeńı by mělo prob́ıhat stále na základě obdobných požadavk̊u jako v současnosti, ovšem pouze pro
docenty. Zároveň by byla zř́ızena funkčńı mı́sta. V př́ıpadě profesor̊u by tedy měla být v budoucnosti pouze
funkčńı mı́sta profesora. Existovalo by však přechodné obdob́ı mezi stávaj́ıćım a budoućım navrhovaným stavem.

Kontrola kvality by prob́ıhala tak, že by se poč́ıtaly vědecké a pedagogické výstupy za školu. Na základě těchto
výstup̊u by se udělovala či neudělovala akreditace.

Nový návrh zmiňuje fakulty zp̊usobem, který znamená zlepšeńı oproti předchoźımu návrhu novely, ale stále ne
dostatečné.

Z návrhu je patrná snaha o zavedeńı kontraktového financováńı. Bylo by pouze na neplacené studium. Škola by
směla uskutečňovat i placené studium, ale placené a neplacené studium se nebudou smět nijak proĺınat.

Návrh obsahuje též částečný ústup od záměru zř́ıdit profesńı a výzkumné univerzity a namı́sto toho toto děleńı
částečně přenáš́ı na jednotlivé studijńı programy.

c) Hodnoceńı vědy. Vzniká metodika 2013, schvaluje se v těchto dnech. Zavád́ı se 3 piĺı̌re. Prvńı je de facti
přepočet na veškeré publikace. Druhý by měl být takový, že dle vykázaného výkonu muśı škola předložit od-
pov́ıdaj́ıćı publikace (patrně výběr nejlepš́ıch). Třet́ı piĺı̌r by měl být tzv. aplikačńı. Prvńı dva jsou schváleny,
třet́ı vrácen k přepracováńı. Rada dala za úkol propojit Metodiku 2013 a metodiku navrženou AV ČR (založenou
na p-review). Nicméně Metodika 2013 je ze strany AV ČR zásadně kritizována, tud́ıž neńı jasné, jak by to mělo
proběhnout.

J. Pešička se dotázal, zda pokud někdo nedostal institucionálńı akreditaci, zda také neźıská institucionálńı
peńıze. P. Krtouš odvětil, že pravděpodobně ano.

R. Grill uvedl, že nemožnost proĺınáńı studíı placeného a neplaceného studia je potenciálně problematická.

T. Roskovec uvedl, že na funkčńı mı́sto p̊ujde obsadit také člověka, který neńı habilitován, ale u kterého p̊ujde
nezpochybnitelně prokázat zp̊usobilost. Jednak to zp̊usobuje obavy, kdo může být profesorem, na druhou stranu
by to usnadnilo angažováńı profesor̊u ze zahranič́ı. P. Krtouš vyslovil s oběma domněnkami souhlas. Uvedl, že
pokud škola najmenuje mnoho špatných profesor̊u, potom bude mı́t také špatné výsledky. Nav́ıc dodal, že i dnes
mohou školy požadavky na profesory klást takřka zcela individuálně.

T. Roskovec se také dotázal, jak bude prob́ıhat jednáńı v delegaćıch a jak se bude řešit př́ıpadná neshoda. P.
Krtouš poznamenal, že pokud se nedohodnou, ministerstvo rozhodne.

M. Rokyta vznesl dotaz na správńı rady. P. Krtouš uvedl, že oproti minulému návrhu přibylo v zásadě paralelńı
schvalováńı senátem a správńı radou – včetně volby rektora.

J. Šejnoha uvedl své postřehy ze setkáńı na p̊udě FF UK, zejména zmı́něné prof. Strakošem. Uvedl, že u
institucionalizované akreditaci se trochu čeká, kdo prvńı nastav́ı kvalitativńı etalon (MFF UK by touto institućı
mohla být). Za druhé zmı́nil problém nastaveńı vnitřńıho hodnoceńı kvality, což pravděpodobně bude chv́ıli
trvat. Jako jeden z prostředk̊u zmı́nil anketu, o jejichž změnách se v současnosti jedná.

K anketě dále uvedl, že dle univerzitńıho řádu se anketa nejen zpracovává, ale také interpretuje, intepretuje se
veřejně a komisionálně a to ve spolupráci s garanty studijńıch programů. Uvedl, že zat́ım je zpracováńı ankety
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doménou vedeńı fakulty.1

P. Krtouš v reakci uvedl, že vnitřńımu hodnoceńı kvality se zřejmě nep̊ujde vyhnout. M. Rokyta uvedl, že
PRVOUK již požaduje zavedeńı systému vnitřńıho hodnoceńı vědecké kvality.

Zápisy z předchoźıch zasedáńı

M. Posṕı̌sil nab́ıdl pomoc s oskenováńım zápis̊u z minulých zasedáńı.

Senát nab́ıdku schválil tichým souhlasem.

ACSA

M. Vyšinka uvedl nab́ıdku semináři ACSA Vysokoškolské legislativy pro zaměstnance.

Uvedl také na dotaz J. Pešičky, že lektorka bude jistě schopna a ochotna komentovat i budoućı legislativńı
změny.

Vratky

M. Posṕı̌sil upozornil, že fakulta má velký objem vratek. D. Lanková doplnila, že se to týká i grant̊u GA UK.

Př́ıst́ı zasedáńı

Datum daľśıho zasedáńı bylo stanoveno na 9. ledna 2013. Daľśı termı́ny budou stanoveny na př́ı̌st́ım zasedáńı.

Zasedáńı bylo ukončeno ve 21:15.

1) J. Kratochv́ıl posléze jako poznámku k zápisu uvedl, že nezávisle na zasedáńı AS MFF UK již dř́ıve svolal na 17.12.2012
sch̊uzku sekčńıch proděkan̊u a garant̊u studijńıch programů k vyhodnoceńı elektronické ankety.
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